



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI  
DAN KOS SARA HIDUP



# BERITA

24 JAM

# KPDN

## KERATAN AKHBAR & BERITA ONLINE

*Untuk makluman:*

- YB Menteri
- YB Timbalan Menteri
- YBhg. KSU
- YBhg. TKSU (PPDN)
- YBhg. TKSU (PP)
- Setiausaha Akhbar

**Tarikh: 14 Februari 2025**



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI  
DAN KOS SARA HIDUP

# **KERATAN AKHBAR**

## **KPDN**



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT



**AEDY FADLY RAMLI (dua kiri) meneliti tayar-tayar celup yang diproses di sebuah premis di Jalan Meranti Jaya, Taman Industri Meranti Permai, Puchong, Selangor, semalam.**

## JPJ mahu perketat pemantauan tayar celup, mewajibkan pelabelan bagi elak penipuan

**PUCHONG:** Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ) sedang meneliti pelaksanaan beberapa prosedur tambahan dalam usaha memastikan tayar kenderaan berat di pasaran menepati piawaian keselamatan yang ditetapkan.

Ketua Pengarah JPJ, Datuk Aedy Fadly Ramli berkata, antara langkah sedang dipertimbangkan termasuk mewajibkan Pusat Pemeriksaan Kenderaan Berkomputer (Puspakom) untuk melabel tayar kenderaan menjalani pemeriksaan bagi memastikan pematuhan terhadap piawaian MS 224.

“Kita akan memperketatkan lagi pemantauan dan pengesanan terhadap tayar celup di pasaran bagi memastikan pengguna tidak mudah tertipu dengan produk yang tidak menepati spesifikasi

keselamatan,” katanya ketika sidang akhbar selepas operasi di Jalan Meranti Jaya, Taman Industri Meranti Permai, di sini semalam.

Sebelum ini, Pengerusi Persatuan Pengusaha-pengusaha Lori Tipper Malaysia, Datuk Michael Loo Leep Chye menyuarakan keperluan segera bagi satu kajian menyeluruh terhadap tayar lori dan treler di pasaran.

Katanya, kajian itu penting bagi memastikan kualiti tayar yang digunakan benar-benar selamat, sekali gus mengelakkan kemalangan berpunca daripada pemilihan tayar yang tidak menepati standard.

Sementara itu, operasi berkenaan turut melibatkan JPJ, Jabatan Kastam Diraja Malaysia (JKDM), Jabatan Imigresen Malaysia, Jabatan Standard Malaysia

dan SIRIM.

Ketua Pengarah Penguat Kuasa Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, Datuk Azman Adam berkata, serbuan tersebut adalah hasil risikan selama sebulan terhadap premis terabit yang dipercayai mengilang dan membekalkan tayar celup tidak mengikut piawaian.

“Pemeriksaan mendapati pengilang berkenaan tidak mendapat pensijilan daripada SIRIM QAS International Sdn. Bhd. tetapi tetap menggunakan standard MS 224 bagi melabel tayar celup mereka.

“Kegiatan ini jelas melanggar Perintah Perihal Dagangan (Penandaan Tayar Pneumatik) 2012 dan boleh mengancam keselamatan pengguna di jalan raya,” katanya.



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI  
DAN KOS SARA HIDUP

# **KERATAN AKHBAR**

## **UMUM**

● Harga lantai naik kepada RM1,500 ● RM30j bantu pesawah miskin

# Harga padi naik, harga beras kekal

Oleh **ASLINDA NASIR**  
dan **NURUL IRDINA SUMALI**  
utusannews@mediamalaysia.com.my

**KUALA LUMPUR:** Kerajaan menaikkan harga lantai belian padi kepada RM1,500 daripada RM1,300 satu tan metrik bermula Ahad ini.

Kenaikan itu bakal memberi manfaat

kepada pesawah yang kini berdepan kenaikan kos pengeluaran.

Perdana Menteri, Datuk Seri Anwar Ibrahim berkata, bagi memastikan penyesuaian harga lantai belian padi tidak menjejaskan rakyat, kerajaan memperuntukkan subsidi sekitar RM150 juta kepada pengilang padi, sekali gus memastikan harga jualan maksima beras

putih tempatan (BPT) kekal RM2.60 sekilogram.

Beliau juga menyatakan Padiberas Nasional Berhad (Berناس) bersetuju menyalurkan peruntukan tambahan RM30 juta untuk menyokong usaha kerajaan membela nasib pesawah.

Bersambung di muka 2

## Harga padi naik, harga beras kekal

Dari muka 1

"Saya juga ingin menyatakan penghargaan kepada Berناس yang telah bersama-sama dengan kerajaan dalam memastikan kebijakan pesawah terbelas. Sebelum ini, Berناس telah menyalurkan RM60 juta kepada pesawah-pesawah miskin."

"Susulan pengumuman hari ini (semalam), saya telah menghubungi Tan Sri Syed Mokhtar Al-Bukhari, dan Alhamdulillah beliau bersetuju menyalurkan peruntukan tambahan RM30 juta untuk menyokong usaha kerajaan membela nasib pesawah miskin."

"Insya Allah, kerajaan akan menyalurkan peruntukan ini secara terus kepada pesawah-pesawah miskin dalam masa terdekat," katanya dalam kenyataannya, semalam.

Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu dalam sidang akhbar di Parlimen berkata, kenaikan harga padi mengambil kira kenaikan kos upah, kos input pertanian termasuk baja dan racun serta impak kepada kos pengeluaran serta harga beras di pasaran.

Beliau berkata, kerajaan turut mengekalkan BPT pada harga RM2.60 sekilogram dengan menyerap sebahagian kos pengeluaran sekitar RM150 juta untuk tempoh enam bulan.

Katanya, ia bagi memastikan keberadaan bekalan BPT sekitar 24 juta kampil 10 kilogram di pasaran.

"Berhubung perkara ini, kementerian sedang memperincikan kaedah pelaksanaan dan ia akan diumumkan setelah perincian dimuktamadkan dalam masa terdekat," katanya.

Beliau turut memaklumkan, kerajaan bersetuju meminda Akta Kawalan Padi dan Berناس (Akta 522) bagi meningkatkan penguatkuasaan ke atas pengi-



**MOHAMAD Sabu dalam sidang media khas mengenai penyesuaian harga padi dan beras di Parlimen, semalam. -JABATAN PENERANGAN**

lang, pemborong dan peruncit, sekali gus membendung kegiatan menular beras tempatan menjadi beras import.

Katanya, Akta 522 masih langgar dan tidak cukup untuk membendung kegiatan tersebut, antara lain tidak menyasarkan kesalahan mencampur beras tempatan dengan beras import.

Sebaliknya, ia hanya menetapkan tujuh jenis kesalahan antaranya menyorok beras dengan tujuan mewujudkan kekurangan bekalan, menjual beras secara borong atau runcit tanpa lesen serta menjualnya melebihi harga kawalan.

Mohamad berkata, kementeriannya juga sedang memuktamadkan perundingan bersama dengan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) dan Kementerian Kewangan (MOF) untuk membolehkan penyedia perkhidmatan dalam industri padi dan beras juga layak menerima bantuan subsidi diesel di bawah Program Budi Madani.

"Kami memang mengharap-kan agar harga lantai belian padi dinaikkan. Bagi kami, ia kadar berpatutan walaupun penyesuaian tidak mencecah RM1,500 seperti yang diminta," katanya.

Masrup berkata, kenaikan harga membolehkan pesawah menikmati pendapatan lebih tinggi ketika kos pengusahaan sawah semakin meningkat.

Beliau turut memaklumkan, Perdana Menteri akan melancarkan Projek Infrastruktur Pengairan dan Saliran Pertanian di Kedah pada 27 Februari ini.

"Projek ini akan menyokong Program Penanaman Padi 5 Musim 2 Tahun yang menelan belanja sekitar RM1 bilion," ujarnya.

Sementara itu, Ahli Lembaga Pertubuhan Peladang (LFP) Sungai Manik di Pasir Salak, Masrup Sikir berkata, kenaikan itu berpatutan dan menunjukkan kerajaan mengambil berat suara pesawah.

"Kami memang mengharap-kan agar harga lantai belian padi dinaikkan. Bagi kami, ia kadar berpatutan walaupun penyesuaian tidak mencecah RM1,500 seperti yang diminta," katanya.

Masrup berkata, kenaikan harga membolehkan pesawah menikmati pendapatan lebih tinggi ketika kos pengusahaan sawah semakin meningkat.

## Harga lantai belian padi diselaras RM1,500 setan metrik



SEORANG petani melakukan pemetongan padi angin sebelum proses menuai menggunakan jentuai Kampung Lubuk Kawah, di Jitra. - Gambar NSTP/WAN NABIL NASIR

**Kuala Lumpur:** Kerajaan bersetuju menyelaraskan harga lantai belian padi daripada RM1,300 bagi setiap tan metrik kepada RM1,500 berkuat kuasa 16 Februari ini.

Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, perkara itu mengambil kira kenaikan kos upah dan kos input pertanian seperti baja, racun dan sebagainya.

"Ia juga mengambil kira impak kepada kos penge-

luaran beras dan seterusnya memberi kesan harga beras di pasaran.

"Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) pada masa ini memuktamadkan perundingan dengan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) dan Kementerian Kewangan bagi membolehkan penyelia perkhidmatan dalam industri padi dan beras juga layak menerima subsidi diesel di bawah program Budi Madani," ka-



tanya ketika sesi penerangan berkenaan situasi semasa industri beras negara di Dewan Rakyat semalam. Mengulas lanjut, Moha-

mad berkata, kerajaan juga akan mengekalkan beras putih tempatan (BPT) pada harga RM2.60 sekilogram. "Ia dengan menyerap se-

bahagian kos pengeluaran sekitar RM150 juta untuk tempoh enam bulan. Enam bulan kedua nanti akan ada pengumuman lain.

"RM150 juta untuk tempoh enam bulan ini bagi memastikan keberadaan bekalan BPT sekitar 24 juta kampak, 10 kilogram di pasaran," katanya.

Mohamad berkata, susulan perkara ini juga, KPKM memperincikan kaedah pelaksanaannya dan ia akan diumumkan selepas perincian dimuktamadkan da-

lam masa terdekat.

"Justeru, sekali saya tegaskan kerajaan komited untuk menjadikan industri padi dan beras sebagai tulang utama kepada keterjaminan makanan negara," katanya.

Sebelum ini, dua isu dibangkitkan Pertubuhan Persaudaraan Pesawah Malaysia (PeSAWAHI) untuk dipertimbang kerajaan termasuk penyelarasan harga lantai padi daripada RM1,300 per tan kepada RM1,800.

Kerajaan selaras harga lantai belian padi bermula Ahad ini

# Padi satu tan diselaras RM1,500, beras 10kg kekal RM26

KUALA LUMPUR

**K**erajaan bersetuju menyelaraskan harga belian lantai padi sebanyak RM200 daripada RM1,300 kepada RM1,500 setiap tan metrik berkuat kuasa Ahad ini.

Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu juga mengumumkan, kerajaan akan mengekalkan harga beras putih tempatan pada RM2.60 sekilogram (kg) atau RM26 sekampit 10kg, dengan menyerap sebahagian kos pengeluaran sekitar RM150 juta untuk tempoh enam bulan.

Menurutnya, penetapan harga berkenaan mengambil kira kenaikan kos upah dan kos input pertanian seperti baja, racun dan lain-lain serta impak kepada kos pengeluaran beras dan seterusnya memberi kesan kepada harga beras di pasaran.

"Sukacita saya juga ingin memaklumkan bahawa pihak KPKM (Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan) pada masa ini sedang memuktamadkan perundingan bersama dengan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) dan Kementerian Kewangan (MOF) untuk membolehkan penyedia perkhidmatan dalam industri padi dan beras juga layak menerima bantuan subsidi diesel di bawah Program Budi Madani.

"Pengekalan beras putih tempatan pada harga RM2.60 sekilogram dilaksanakan bagi memastikan keberadaan bekalan beras putih tempatan



Mohamad (tengah) ketika sidang akhbar khas mengenai penyalarsan harga padi dan beras di Dewan Rakyat pada Khamis.

LAPORAN MUKA DEPAN

sekitar 24 juta kampak 10kg di pasaran.

"KPKM sedang memperincikan kaedah pelaksanaan dan ia akan diumumkan setelah perincian dimuktamadkan dalam masa terdekat," katanya ketika menyampaikan penerangan khas berkaitan isu beras dan harga lantai padi di Dewan Rakyat pada Khamis.

Beliau menambah, KPKM juga sedang meneliti keseluruhan Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 untuk disesuaikan dengan proses reformasi yang dilaksanakan oleh kementerian.

"Kerajaan pada 7 Februari 2025 telah pun bersetuju dengan cadangan KPKM untuk menubuhkan Agensi Regulatoran dan Penguatkuasaan Agromakanan Malaysia (MAREA) yang bertujuan untuk

memperkuh aspek kawal selia dan penguatkuasaan ekosistem dalam industri padi dan beras," katanya.

#### Subsidi terbesar di ASEAN

Jelas beliau, secara umum, bantuan subsidi input yang diberikan kepada pesawah di negara ini adalah yang terbesar berbanding negara ASEAN lain. Katanya, untuk menjamin keterjaminan dan kecukupan makanan rui negara, hala tuju pembangunan industri padi dengan pendekatan yang lebih strategik sedang dirangka.

"Ini termasuk peningkatan kecekapan infrastruktur sistem pengairan dan saliran serta kemudahan ladang dan pengurusan subsidi dan insentif bersasar iaitu melalui cadangan me-

kanisme baharu perolehan input pertanian (baja) dan mekanisme baharu program Insentif Benih Padi Sah (IBPS)," katanya.

Menyentuh mengenai kebajikan 230,119 pesawah yang menjadi tulang belakang kepada pengeluaran padi negara, Mohamad berkata, kerajaan sentiasa prihatin dengan golongan itu yang berdepan pelbagai cabaran seperti peningkatan kos pengeluaran, ancaman perubahan iklim, serangan serangga perosak, penyakit, kekurangan bekalan beras putih tempatan serta kelemahan infrastruktur pengairan.

Mohamad turut memaklumkan kementerian kini sedang berunding dengan Padiberas Nasional Berhad (Bernas) untuk menyemak penyalarsan harga beras putih import baharu yang

#### KENAIKAN HARGA LANTAI PADI PER TAN

- 2005: RM550
- 2007: RM650
- 2009: RM750
- 2014: RM1,200
- 2024: RM1,300
- 2025: RM1,500



Sumber: Penyelidikan Sinar Harian

ketika ini berada di paras RM2,800 per tan metrik.

"Ini bagi membolehkan pengguna memperoleh bekalan beras import pada harga yang lebih rendah, seterusnya dapat membantu mengurangkan kos sara hidup rakyat," katanya.

Sementara itu pada sidang akhbar di Parlimen, Mohamad berkata, pengumuman penyalarsan harga lantai belian padi itu dilakukan selepas mengambil kira kepentingan semua pihak melibatkan pesawah, pengilang dan pengguna.

"Kita tidak boleh naikkan terus hingga RM1,800 (yang diminta pesawah), macam mana pula dengan harga beras, sekarang pun kerajaan terpaksa campur tangan (tampung subsidi), sebab itu keputusan ini diambil ibangi kepentingan semua.

"Bagaimanapun, ini untuk tempoh enam bulan dari sekarang, ada proses lagi untuk kita lihat bagi enam bulan yang seterusnya. Kita terbuka terima pandangan dan sedia bertemu mana-mana pihak berkaitan perkara ini," katanya.

REFORMS

# LOCAL WHITE RICE KEPT AT RM2.60 PER KG

Floor price of padi revised to RM1,500 from RM1,300, says Mohamad

MOHAMAD AL AS  
KUALA LUMPUR  
news@nst.com.my

**T**HE government will maintain the price of local white rice at RM2.60 per kg, with RM150 million allocated to offset production costs over the next six months.

Agriculture and Food Security Minister Datuk Seri Mohamad Sabu said yesterday that this initiative aims to ensure the availability of 24 million sacks of local white rice in the market.

"Our reforms will take one year, and there will be another an-

nouncement in the second half of the year," he told the Dewan Rakyat.

He added that the ministry is finalising the implementation mechanism, and it will provide details once the plan is confirmed.

In addition, the floor price of padi will be revised to RM1,500 per tonne, up from RM1,300 per tonne, effective Feb 16.

Mohamad said that the price adjustment took into account the rising costs of labour and agricultural inputs, such as fertilisers and pesticides.

He said that the ministry was in negotiations with the Domestic Trade and Cost of Living Ministry and the Finance Ministry to expand the eligibility for diesel subsidies under the Budi Madani Programme to service providers in the padi and rice industries.

He reaffirmed the ministry's commitment to increasing padi production in the nation, with ef-

forts focused on improving farmers' yields and earnings each season.

"This programme has increased the average padi yield from seven tonnes per hectare to 10.45 tonnes per hectare in some areas."

He said that the cabinet had approved the ministry's proposal to establish the Malaysian Agri-Food Regulatory and Enforcement Agency.

He said that padi subsidies had been increased since the tenure of former finance minister Tengku Razaleigh Hamzah and continued to be supported by the government today.

"During the tenure of finance minister Tengku Razaleigh Hamzah, a subsidy of RM167 was given.

"Under the next finance minister, the late Tun Daim Zainuddin, an increase of RM81.10 was introduced.

"During Datuk Seri Najib



Datuk Seri Mohamad Sabu

Razak's tenure, the subsidy rose by RM51.90, bringing the total subsidy to RM300.

"During Lim Guan Eng's tenure, the increase was RM60, raising the total subsidy to RM360.

"Under Datuk Seri Anwar Ibrahim, the increase was RM140, bringing the subsidy to RM500."

In a press conference, Mohamad said: "The government has taken into account the interests of stakeholders, especially padi farmers, consumers, as well as millers, wholesalers and retailers. We hope that everyone will benefit from this announcement."

With this adjustment, the government has raised its subsidy by RM340 per metric tonne over the past two years, following the last increase of RM140 per metric tonne.



# Local white rice price stays

## Padi floor price adjusted to RM1,500 to benefit consumers, farmers

By ZAKIAH KOYA  
and KHOO GEK SAN  
newsdesk@thestar.com.my

**KUALA LUMPUR:** The government has decided to maintain the price of local white rice at RM2.60 per kilo but will adjust the padi floor price from RM1,300 to RM1,500 in a win-win for consumers and farmers.

The government, however, will absorb about RM150mil in production costs for six months to keep the current price of the staple.

A padi crop disaster fund will also be set up to assist farmers who lose crops due to natural disasters, said Agriculture and Food Security Minister Datuk Seri Mohamad Sabu.

He announced this during the minister's briefing on the padi subsidies issue in the Dewan Rakyat yesterday.

"Industry consultations revealed that local rice production costs are rising, and selling the local white rice at the government-set price of RM2.60 is challenging.

"Any price change affects all stakeholders, so the Madani gov-

ernment must proceed carefully but is committed to protecting everyone's welfare, especially those vulnerable to cost increases," said Mohamad.

He added that the padi floor price has been adjusted and will take effect from Feb 16.

The padi floor price is the minimum price which rice millers will buy from local farmers.

The price adjustment took into account factors such as rising labour costs and agricultural input expenses including fertilisers and pesticides.

"This move is expected to impact rice production costs and market prices. The new padi floor price was set after taking into account all parties involved - with the priority being farmers and consumers.

"The ministry is currently finalising negotiations with the Domestic Trade and Cost of Living Ministry and the Finance Ministry to extend diesel subsidy eligibility under the Budi Madani Programme to service providers in the padi and rice industry," he said.

Additionally, the government

will maintain the price of local white rice at RM2.60 per kilo by absorbing about RM150mil in production costs for six months.

"This measure ensures the availability of around 24 million packets of 10kg rice in the market. The implementation details are being finalised and will be announced soon," he added.

The country's rice and padi industry involves 230,119 farmers.

Mohamad pointed out that during Budget 2025, the government has allocated RM2.6bil to farmers to ensure national food supply security.

"Of this RM2.6bil, RM1.38bil is for agricultural input subsidies, RM825mil for output subsidies and incentives while RM397mil is for other incentives and assistance, with an estimated subsidy of RM4,323.20 given to each farmer per hectare per season to ease the farmers' burden and enhance production efficiency."

He pointed out that the per-hectare subsidies include certified padi seeds at RM144.20, compound fertilisers at RM492, urea fertilisers at RM156 and ploughing wages at RM100.

"The government also provides additional subsidies for NPK fertiliser at RM360, pesticides at RM200 and, liming and wages at RM1,100," he added.

Mohamad said farmers can receive a padi price subsidy of RM500 for each tonne of clean padi, adding RM1,771 to their income.

"In total, they get RM4,323.20 per hectare per season in subsidies to support quality yields and their well-being. Higher clean padi yields mean even greater seasonal income," he noted.

On the padi crop disaster fund, Mohamad said the assistance to be provided would depend on the age of the crops and area destroyed, and capped at three hectares per season.

Mohamad also said Prime Minister Datuk Seri Anwar Ibrahim will visit Kedah on Feb 27 to launch a RM1bil agricultural irrigation and drainage project.

Hundreds of farmers held a protest to submit a memo to Anwar on Jan 27, calling for the padi floor price to be raised to RM1,800 and a relook at the Crop Seed Quality Bill.

**KOS PERSIAPAN SEKOLAH MENINGKAT**

# 'Nak tak nak, kenalah berjimat'

Oleh Sri Ayu Kartika Amri dan Muhamad Lokman Khairi  
 am@hmetro.com.my

**Kuala Lumpur**

Setiap kali musim persekolahan baru tiba, ibu bapa pasti sibuk membuat persiapan namun tahun ini ramal menggeluh apabila harga pakaian seragam sekolah terus meningkat.

Jika dahulu satu set pakaian seragam sekolah boleh dibeli dengan harga sekitar RM30 hingga RM50, kini ia boleh mencecah hampir dua kali ganda, menyebabkan ramai ibu bapa terpaksa berkira-kira sebelum berbelanja.

Bagi keluarga yang mempunyai lebih seorang anak bersekolah, kos ini menjadi beban besar, apatah lagi dengan bantuan persekolahan diberi kerajaan dikatakan tidak mencukupi untuk menampung perbelanjaan sebenar.

Tinjauan wartawan Harian Metro di beberapa kedai serbaneka dan pusat pakaian menunjukkan harga pakaian seragam sekolah mengalami kenaikan ketara dan berbeza mengikut jenama.

Sebagai contoh, baju kurung sekolah di sebuah pasar raya terkenal boleh mencecah sehingga RM70 manakala di premis lain untuk jenama popular dijual pada harga sekitar RM38.90 sehingga RM58.90 untuk baju sahaja.

Manakala kemeja putih sekolah lelaki pula berharga antara RM40 hingga RM60 sehelai, bergantung pada jenama dan kualiti kain.

Dengan harga yang semakin meningkat, ramai mula mencari pilihan ter-



SITI Norhaida memakaikan beg sekolah kepada anaknya di sebuah pasar raya di Puchong.



**"Kami memang guna semula pakaian lama mana yang masih elok. Kalau beli baru semuanya, memang tak cukup bajet"**

Mohd Rizal

baik mendapatkan pakaian seragam, kasut dan beg sekolah pada harga lebih berpatutan.

Selain itu, tinjauan Harian Metro di premis menjual pakaian seragam sekolah terus menjadi tumpuan ibu bapa kerana harga berpatutan dan mempunyai kualiti terbaik.

Namun berbanding tahun lalu, harga baju di premis ekonomi turut meningkat kerana baju seragam sekolah agama lelaki sebelum ini dijual RM36 sepasang namun tahun ini naik menjadi RM42.

Sementara itu, perbandingan harga pakaian seragam sekolah dijual secara dalam talian menunjukkan perbezaan ketara di mana ada yang dijual pada harga serendah RM20 hingga

RM30 sepasang manakala untuk jenama Power Cat ia boleh didapati pada harga RM16.90 sepasang.

Namun begitu, kualiti dan ketahanan pakaian dalam kalangan ibu bapa dan rata-rata ibu bapa memilih untuk membeli di kedai fizikal.

Bagi kakitangan swasta, Siti Norhaida Surdin, 33, dia terkejut melihat kos keseluruhan untuk seorang anaknya yang baru memasuki Tahun Satu mencecah sehingga RM500 untuk set lengkap pakaian sahaja.

"Jika kira semua jumlah untuk seorang anak terutama anak yang baru masuk darjah satu, termasuk buku, yuran, pengangkutan dan pakaian boleh mencecah RM1,000.

"Baju sekolah saja sudah sekitar RM300 hingga RM500 walaupun kami pilih jenama biasa. Kasut berharga sekitar RM74.90 sepasang, belum masuk beg dan alat tulis," katanya.

Menurutnya, walaupun ada pilihan belian online lebih murah, tetapi dia lebih gemar membeli secara fizikal untuk memastikan kualiti lebih baik.

"Harga memang naik sekarang dan walaupun ada pilihan lebih murah, kualiti menjadi keutamaan dan memang tak mampu nak beli jenama mahal, tapi di pusat pakaian masih ada jual kualiti baik dengan harga lebih murah dan berbaloi," tambahnya.

Bagi Mohd Rizal Niftah, 49, seorang pekerja swasta yang mempunyai lima

**"Baju sekolah saja sudah sekitar RM300 hingga RM500 walaupun kami pilih jenama biasa. Kasut berharga sekitar RM74.90 sepasang, belum masuk beg dan alat tulis"**

Siti Norhaida

anak (dua di universiti dan tiga masih bersekolah) turut mengakui harga kelengkapan sekolah naik sekitar 40 ke 50 peratus.

"Anak saya seorang di sekolah rendah, dua di sekolah menengah. Bantuan RM150 hanya cukup untuk beli buku sekolah rendah, selebihnya kami tanggung sendiri," katanya.

Mohd Rizal turut bingkangi kos kelengkapan sekolah rendah termasuk baju jenama biasa sekitar RM40 sehelai manakala pakaian sekolah agama boleh mencecah RM100.

"Anak di sekolah menengah perbelanjaannya jauh lebih tinggi boleh cecah RM500 seorang," katanya lagi.

Akibat peningkatan harga, ramai ibu bapa memilih menggunakan semula pakaian sekolah tahun sebelumnya.

"Kami memang guna semula pakaian lama mana yang masih elok. Kalau beli baru semuanya, memang tak cukup bajet," katanya.

Menurutnya, mereka juga mencari alternatif lebih ekonomi seperti membeli pakaian tanpa jenama terkenal yang lebih murah.

"Nak tak nak, kena berjimat. Mana yang boleh pakai lagi, kita teruskan. Kalau tidak, memang membebankan," katanya.

## 'Harga baharu masih tak mampu tampung kos'

**Kuala Lumpur:** Pertubuhan Persaudaraan Pesawah Malaysia (PeSAWAH) menyifatkan penyeselaran harga lantai padi kepada RM1,500 satu tan masih tidak mencukupi untuk menampung kos pengeluaran padi.

Pengerusi PeSAWAH, Abdul Rashid Yob, dalam kenyataan berkata tuntutan mereka iaitu harga lantai RM1,800 satu tan padi adalah munasabah bagi menampung kos pengeluaran,

terutama diesel dan harga benih.

Justeru, katanya, kerajaan diminta menambah Insentif Harga Padi kepada RM300 dan menurunkan harga kawalan benih padi di pintu kilang kepada RM35 daripada RM58 ketika ini.

Katanya, ia bagi mengimbangi harga lantai baharu RM1,500 yang berkuat kuasa Ahad ini.

"Alasan harga benih dinaikkan pada waktu tersebut adalah ke-

rana harga belian semasa padi (bukan harga lantai) yang ditawarkan kilang adalah RM1700," katanya.

Beliau mengulas pengumuman Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu semalam mengenai penyeselaran harga lantai padi daripada RM1,300 kepada RM1,500 satu tan.

PeSAWAH sebelum ini menuntut supaya harga lantai itu di-

naikkan kepada RM1,800 satu tan mengambil kira peningkatan kos sara hidup serta kos diesel dan benih yang meningkat, serta pelbagai cabaran lain yang dihadapi pesawah.

Dalam pada itu, katanya, perkara pokok kepada isu subsidi itu sebenarnya adalah harga beras putih tempatan (BPT) yang sudah 17 tahun tidak disemak semula menyebabkan subsidi perlu ditambah setiap tahun untuk me-

nyerap harga kawalan beras.

Mohamad semalam mengemukakan harga BPT dikekalkan pada RM2.60 sekilogram.

Abdul Rashid juga berkata daripada subsidi selain harga belian yang bernilai berbilion ringgit, sekitar 20 peratus sahaja yang diperolehi pesawah manakala yang lain diperolehi vendor yang membekalkan benih, input pertanian dan servis jentera.



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI  
DAN KOS SARA HIDUP

# **BERITA ONLINE**

## **KPDN**

**BERITA ONLINE BERTARIKH 14 FEBRUARI 2025**

TARIKH	TAJUK	PAUTAN	MEDIA
14-Feb	Pengusaha bengkel didenda RM1,800 gagal patuhi award TTPM	<a href="https://www.sinarharian.com.my/article/712342/berita/semasa/pengusaha-bengkel-didenda-rm1800-gagal-patuhi-award">https://www.sinarharian.com.my/article/712342/berita/semasa/pengusaha-bengkel-didenda-rm1800-gagal-patuhi-award</a>	SINAR HARIAN
14-Feb	Pengusaha bengkel didenda RM1,800 gagal patuhi award TTPM	<a href="https://www.bernama.com/bm/jenayah_mahkamah/news.php?id=2391848">https://www.bernama.com/bm/jenayah_mahkamah/news.php?id=2391848</a>	BERNAMA
14-Feb	Dua lelaki ditahan bersama diesel bersubsidi bernilai RM1.1 juta	<a href="https://www.utusanborneo.com.my/2025/02/12/dua-lelaki-ditahan-bersama-diesel-bersubsidi-bernilai-rm11-">https://www.utusanborneo.com.my/2025/02/12/dua-lelaki-ditahan-bersama-diesel-bersubsidi-bernilai-rm11-</a>	UTUSAN BORNEO
14-Feb	PGA seizes RM1.1 million subsidised diesel in Sibul	<a href="https://utusansarawak.com.my/pga-seizes-rm1-1-million-subsidised-diesel-in-sibu/">https://utusansarawak.com.my/pga-seizes-rm1-1-million-subsidised-diesel-in-sibu/</a>	UTUSAN SARAWAK
14-Feb	KPDN, Kementerian Perdagangan Turkiye setuju tubuh jawatankuasa pantau pelaksanaan MoU	<a href="https://www.astroawani.com/berita-malaysia/kpdn-kementerian-perdagangan-turkiye-setuju-tubuh-jawatankuasa-pantau">https://www.astroawani.com/berita-malaysia/kpdn-kementerian-perdagangan-turkiye-setuju-tubuh-jawatankuasa-pantau</a>	ASTRO AWANI
14-Feb	KPDN, Turkiye Trade Ministry agree to setting up of committee to monitor MoU	<a href="https://thesun.my/malaysia-news/kpdn-turkiye-trade-ministry-agree-to-setting-up-of-committee-to-monitor-mou-JC13662975">https://thesun.my/malaysia-news/kpdn-turkiye-trade-ministry-agree-to-setting-up-of-committee-to-monitor-mou-JC13662975</a>	THE SUN
14-Feb	4 kilang tayar celup diserbu	<a href="https://www.hmetro.com.my/mutakhir/2025/02/1186991/4-kilang-tayar-celup">https://www.hmetro.com.my/mutakhir/2025/02/1186991/4-kilang-tayar-celup</a>	HARIAN METRO
14-Feb	4 premis diserbu, 262 tayar celup guna label palsu dirampas	<a href="https://www.utusan.com.my/nasional/2025/02/4-premis-diserbu-262-tayar-celup">https://www.utusan.com.my/nasional/2025/02/4-premis-diserbu-262-tayar-celup</a>	UTUSAN MALAYSIA

14-Feb	Kilang tipu tayar celup guna tanda SIRIM	<a href="https://www.sinarharian.com.my/article/712528/berita/semasa/kilang-tipu-tayar-celup-guna-tanda-sirim">https:// www.sinarharian.com.my/ article/712528/berita/ semasa/kilang-tipu-tayar- celup-guna-tanda-sirim</a>	SINAR HARIAN
14-Feb	4 premis diserbu, 262 tayar celup dirampas	<a href="https://www.kosmo.com.my/2025/02/13/4-premis-diserbu-262-tayar-celup-dirampas/">https:// www.kosmo.com.my/2025/ 02/13/4-premis-diserbu-262 -tayar-celup-dirampas/</a>	KOSMO
14-Feb	Empat syarikat tayar celup diserbu, 262 unit tayar disita	<a href="https://berita.rtm.gov.my/nasional/senarai-berita-nasional/senarai-artikel/empat-syarikat-tayar-celup-diserbu-262-unit-tayar-disita">https://berita.rtm.gov.my/ nasional/senarai-berita- nasional/senarai-artikel/ empat-syarikat-tayar-celup- diserbu-262-unit-tayar-disita</a>	RTM
14-Feb	Miliki minyak diesel tanpa permit, warga emas didenda RM10,000	<a href="https://www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2025/02/1187030/miliki-minyak-diesel-tanpa-permit-warga-emas-didenda-rm10000">https:// www.hmetro.com.my/amp/ mutakhir/2025/02/1187030/ miliki-minyak-diesel-tanpa- permit-warga-emas- didenda-rm10000</a>	HARIAN METRO
14-Feb	Warga emas didenda RM10,000 kerana miliki minyak diesel tanpa permit	<a href="https://www.buletintv3.my/mahkamah/warga-emas-didenda-rm10000-kerana-miliki-minyak-diesel-tanpa-permit/#google_vignette">https://www.buletintv3.my/ mahkamah/warga-emas- didenda-rm10000-kerana- miliki-minyak-diesel-tanpa- permit/#google_vignette</a>	TV3
14-Feb	Penguat kuasa direman kes rasuah lupus diesel bawah harga pasaran	<a href="https://www.kosmo.com.my/2025/02/13/penguat-kuasa-direman-kes-rasuah-lupus-diesel-bawah-harga-pasaran/">https:// www.kosmo.com.my/2025/ 02/13/penguat-kuasa- direman-kes-rasuah-lupus- diesel-bawah-harga- pasaran/</a>	KOSMO
14-Feb	Pegawai penguat kuasa disyaki terima rasuah lupus diesel RM87,400 direman seminggu	<a href="https://www.sinarharian.com.my/article/712573/berita/semasa/pegawai-penguat-kuasa-disyaki-terima-rasuah-lupus-diesel-rm87400-direman-seminggu">https:// www.sinarharian.com.my/ article/712573/berita/ semasa/pegawai-penguat- kuasa-disyaki-terima- rasuah-lupus-diesel- rm87400-direman- seminggu</a>	SINAR HARIAN
14-Feb	Pegawai penguat kuasa lupus diesel bawah harga pasaran ditahan	<a href="https://www.astroawani.com/berita-malaysia/pegawai-penguat-kuasa-lupus-diesel-bawah-harga-pasaran-ditahan-508541">https:// www.astroawani.com/berita- malaysia/pegawai-penguat- kuasa-lupus-diesel-bawah- harga-pasaran-ditahan- 508541</a>	ASTRO AWANI
14-Feb	Pegawai penguat kuasa lupus diesel bawah harga pasaran ditahan	<a href="https://www.bernama.com/bm/jenayah_mahkamah/news.php?id=2392332">https://www.bernama.com/ bm/jenayah_mahkamah/ news.php?id=2392332</a>	BERNAMA